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Kam tento týždeň
Pozývame vás v piatok 
o 15. hodine na pietny 
akt kladenia vencov pred 
radnicou pri príležitosti 
oslobodenia mesta. 
V nedeľu ráno si môžete 
v Uhrovci preveriť kon-
díciu s CTK Viking na 
jubilejnej cykločasovke 
na Jankov vŕšok.

Musíme svoj odpor vyjadriť razantne a v čo najväčšom počte! 
Mesto plánuje protestné zhromaždenie!

Dňa 22. marca 2016 sa na Ministerstve životného prostredia SR konalo rokovanie vo veci zamýšľaného 
vybudovania zariadenia na výrobu gumového regenerátu v Bánovciach nad Bebravou. Za naše mesto sa 
rokovania zúčastnili zástupca primátora Mgr. Peter Bulík, poslankyňa MsZ  a TSK  PaedDr. Rudolfa 
Novotná, PhDr., Ing. Vladimír Vranka a Ing. Peter Baláž. 

Rokovanie sa nieslo 
nie v zrovna priateľskej 
atmosfére, zástupcovia 
investora s prehnanou 
suverenitou obhajovali 
svoje postoje a dokola 
opakovali, že ak splnia 
všetky zákonom stano-
vené normy, zariadenie 
chcú vybudovať v uvažo-
vanej lokalite. Verbálne 

tvrdili, že argumenty 
druhej strany chápu, ale... 
Po tvrdých výmenách 
názorov sa obe strany 
rozišli s tým, že každá 
bude ďalej všetkými 
prostriedkami bojovať 
za svoj záujem. Zástupca 
primátora Peter Bulík 
požiadal predstaviteľku 
ministerstva o kópie 

vydaných stanovísk 
všetkých dotknutých 
inštitúcií, ktoré sa k pred-
kladanému zámeru zo 
zákona vyjadrili. Po 
oboznámení sa s ich 
obsahom boli predstavi-
telia  nášho mesta veľmi 
nepríjemne prekvapení. 
V podstate žiadna zo 
štátnych inštitúcií vyjad-
rujúcich sa k predmetnej 
problematike nevyslovila 
zásadné a kategorické nie 
zamýšľanému zámeru. 
Všetky známe vyjadrenia 
v  prebiehajúcom  kole 
správneho konania sú 
predmetom analýzy 
desaťčlenného tímu, 
ktorý vznikol na Mest-
skom úrade a intenzívne 
vo veci pracuje. Pripravil 
celý rad aktivít, o kto-
rých bude verejnosť v 
krátkom čase aktuálne 
informovaná a požiadaná 

o spoluprácu. Aktivity 
by mali vyvrcholiť 
všeobecným občianskym 
protestom na Námestí 
Ľ. Štúra. Jeho súčasťou 
budú protestné vyhlá-
senia viacerých inštitúcií 
z nášho regiónu, uzne-
senie z mimoriadneho 
zasadnutia Mestského 
zastupiteľstva, pokraču-
júca protestná petícia, 
živá reťaz občanov mesta  
a ďalšie. K celému prí-
padu zvažujeme vydať 
mimoriadne tematické 
číslo Bánovských novín 
aj s príslušnou fotodoku-
mentáciou. V ňom bude 
občanom ozrejmené, kto 
je za celým projektom, 
ako sa k nemu vyjadrili 
zodpovedné inštitúcie 
štátnej správy a kto „za 
koho kope...“
 Tlačová správa
  Mestského úradu

Prvé verejné zhromaždenie občanov bolo 10. marca 
v školskej jedálni ZŠ Duklianska. Veľmi jasne svoj 
odmietavý postoj a argumenty odprezentovala aj Ing. 
Luciana Chudobová... Foto: A.Borszéková
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Mesto Bánovce n. B.
zverejňuje zámery:

 ponuka na nájom nebytových 
priestorov v stavbe Domu služieb na 
Námestí Ľ. Štúra s.č. 6, postavenej na 
C-KN parc.č. 7/1, k.ú. Bánovce nad 
Bebravou, vo vlastníctve mesta v celosti, 
nachádzajúci sa na 1. podlaží s výmerou 
20,24 m2,
 nájom nehnuteľnosti – pozemku  z 
dôvodu hodného osobitného zreteľa v  
zmysle § 9a ods.9 písm.c /zák.č. 138/1991 
Zb. o majetku obci v znení neskorších 
zmien a doplnkov medzi prenajíma-
teľom – Mestom Bánovce nad Bebravou 
a nájomcom – Hella Slovakia Signal 
Lighting, spol. s r.o.,
 predaj  nehnuteľnosti – pozemkov 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
medzi  prenajímateľom – Mestom a 
nájomcom - Marcelou Briešťanskou, 
trvale bytom K cintorínu 851/3, Bánovce 
nad Bebravou,
 nájom nehnuteľností – pozemkov 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa: 
medzi Mestom Bánovce nad Bebravou 
ako prenajímateľom a GSK, geodetická 
spoločnosť, s.r.o,  so sídlom: Ulica SNP 
1599/1, 957 01  Bánovce nad Bebravou  
ako nájomcom. 
Bližšie informácie na www.banovce.sk

Rady (nielen) pre seniorov
Dôverčivosť v dnešnej dobe sa nevypláca, najmä ak ide o váš majetok alebo 

majetok vašich blízkych. Vzhľadom k tomu, že aktivity tzv. šmejdov a iných 
podvodníkov sú stále viac zamerané na seniorov, odporúčame vám dodržiavať 
nasledujúce rady:  

Taká chlapská schôdza. Rokovali rybári...

 Nikdy nevpúšťajte do 
svojej domácnosti žiadnu 
cudziu osobu.
  Nikdy nepodpisujte 
žiadnu zmluvu skôr, kým 
sa neporadíte.
  Nikdy neposkytujte 
svoje osobné údaje (rodné 
číslo, číslo občianskeho 
preukazu, zdravotný 
stav) do telefónu, ani 
e-mailom.
 Neinformujte 
neznáme osoby o tom, 
kedy bývate alebo nebý-

vate doma vy, príp. vaši 
susedia.
 Buďte opatrní počas 
nakupovania a majte 
svoju peňaženku radšej 
v ruke, než v otvorenej 
kabelke alebo vo vrecku.
 Ak sa vo vašej lokalite 
pohybujú podozr ivé 
osoby, radšej si zapíšte 
ich podrobný popis, 
prípadne ŠPZ a typ auta.
  Nekupujte tovar od 
podomových predajcov, 
ktorý nepotrebujete.

Každý mesiac je na 
Slovensku zaznamenaný 
prípad okradnutia alebo 
podvodu, ktorého obeťou 
sú seniori. Často tak 
prichádzajú o celoži-
votné úspory, byt, dom, 
či finančný obnos, od 
ktorého závisí ich život. 
Informujte preto svojich 
blízkych včas a nedajte 
šancu podvodníkom ani 
zlodejom.

 Autor: MsÚ

V celkom nezvyčajnom čase 
v nedeľu ráno sa v Dome kultúry na 
Farskej ulici konala 21.marca 2016 
výročná členská schôdza Miestnej 
organizácie Slovenského rybárskeho 
zväzu. Organizácia s počtom 1061 
členov patrí k najväčším záujmovým 
združeniam v našom okrese. A hoci sa 
mi v nedeľu na schôdzu veľmi ísť nech-
celo, neľutujem! Z množstva schôdzí, 
ktoré som doposiaľ absolvoval, táto 
patrí k  najzaujímavejším. Jej aktéri sa 
veľmi netrápili s obvyklou formálnou 
stránkou, zato veľmi zásadne hovorili 
k veci. V príspevkoch diskutérov 
neodznieval slovný balast a ak sa o to 
v jednom prípade jeden z diskutérov 
pokúsil, veľmi rýchle bol plénom 
umlčaný a poslaný niekam... Skrátka 
– priama chlapská reč od chlapov, 
ktorým ide o vec a vyjadrujú sa na 
rovinu! 

A tak som sa dozvedel s akými 
problémami rybári zápasia, čo všetko 
robia a čo by chceli robiť a ako 
získavajú na svoje verejno-prospešné 
aktivity peniaze, ktorých nikdy nie je 
dosť. Prekvapil ma spoločensky mimo-
riadne významný dosah ich činnosti, 
netušil som o ňom veľa... A to je pravý 
dôvod tohto príspevku. Aby ste vedeli 
aj ostatní!  Koľkí z vás priatelia viete, 
že rybári sa starajú o čistenie vodných 
nádrží v našom regióne? Že stavajú 
kaskády na vodných tokoch, aby sa 
v nich zvýšila hladina vody, čo má vplyv 
nielen na život rýb, ale aj na klímu 
v našom meste a na spodné vody?  Vysá-
dzajú brehové porasty okolo vodných 
tokov, čím vracajú život do konárov 
stromov a nám takmer zabudnutý vtáčí 
spev. Zarybňujú vodné toky i rybníky 
rybkami. Koľkí prirodzene chápeme, 
že voda nemusí tiecť ako mŕtvy kanál, 

že je krajšia, ak sa v nej naháňajú ryby 
a na jej brehoch šumia vo vetre stromy 
a kríky a v ich konároch štebocú stovky 
vtáčat rôzneho druhu?! 

Len do vodnej nádrže Prusy 
investovali členovia MO SRZ BN 
okolo 30 000 eur na jej vyčistenie 
pomocou baktérií. Dosiahli zvýšenie 
priehľadnosti vody z 50 cm na 150 
cm, čo znamená, že voda je trikrát 
čistejšia, než bola. Kto vie, že na 
základe uznesenia niektorej minulej 
členskej schôdze sa rybári dobrovoľne 
zaviazali každoročne odpracovať 
tisícky brigádnických hodín na čistení 
tokov i vodných nádrží a ich okolia, 
že opakovane opravujú cesty rozbité 
ťažbou a prepravou dreva, ktoré sa ťaží 
a zváža v ich blízkosti?! Kto vie, že toto 
všetko vykonávajú vo svojom voľnom 
čase a v drvivej väčšine za vlastné 
peniaze?!  

Suma-sumárum: dobrovoľne 
a výdatne sa starajú o dôležitú časť 
nášho životného prostredia. A bez 
diskusie, ako samozrejmosť, prijali 
aj návrh na jeden z bodov uznesenia, 
ktorým jednomyseľne nesúhlasia 
s vybudovaním prevádzky na spra-
covanie  starých pneumatík v našom 
meste. Hlas organizácie s 1061 členmi 
nie je zanedbateľný! Potešilo ma, že 
veľa diskutovali mladí „chalani“. 
Je nádejné vidieť, že im na veciach 
súvisiacich s ekológiou záleží. A bude 
úplne skvelé, ak na čistote prírody 
a jej zdraví začne záležať aj tým, 
ktorí v nej nechávajú svoje mentálne 
podpisy v podobe množstva odpadkov. 
Nik nie je povinný ich po vás upratovať 
mamľasi! Stačí, ak nebudete špiniť! Aj 
to odznelo na rybárskej schôdzi ! Nuž 
priatelia rybári VEĽKÁ VĎAKA! 

 Mgr. Peter Bulík

Do bytov bez blata
Niekoľko rokov si obyvatelia 

nášho domu nosili do bytov nečistotu, 
blato, vodu, špinu. Neustále sme 
apelovali na zodpovedných, aby nám 
k bytom vybudovali chodník a tak 
zabezpečili, že sa domov dôstojne 
dostaneme. Po nekonečných žia-
dostiach a apeláciách sa to konečne 
podarilo! Zástupcovia nášho mesta 
a pán primátor sa postarali o to, že 
aj my dnes môžeme rovnako ako 
ostaní Bánovčania vchádzať do domu 
po betónovom chodníku. Obrovské 
poďakovanie patrí poslankyni Mest-
ského zastupiteľstva v Bánovciach nad 
Bebravou, pani Nadežde Zaťkovej, 
ktorá má veľký podiel na zdarnom rie-
šení roky trvajúceho problému. V mene 
obyvateľov mestského bytového domu 
na ulici J. Matušku, číslo 766 jej chcem 
poďakovať za pomoc a iniciatívu pri 
riešení výstavby chodníka. Týmto 
činom pani poslankyňa zlepšila úroveň 
bývania v mestskom bytovom dome a 
prispela tak následne k čistote nielen 
spoločného interiéru, ale aj všetkých 
bytov. Za nájomníkov predmetného 
domu jej vyjadrujem vďaku a úctu. 

Ivan Zajac, obyvateľ domu na ul. 
J. Matušku v Bánovciach nad Bebravou

(Príspevok zverejňujeme na želanie 
autora bez redakčnej úpravy.) 



29. marec 2016 Číslo 13spravodajstvo 3

Hodina Zeme s brigádami i koncertami
Už po šiestykrát sa mladí ľudia z nášho mesta rozhodli zapojiť do celosvetového environmentálneho podujatia 

HODINA ZEME 2016. Stáva sa už tradíciou, že sa každým rokom do akcie zameranej na šetrenie energiou, pripo-
menutie si problému klimatických zmien, čistoty a ochrany životného prostredia, či svetelného smogu, zapája čoraz 
viac ľudí. Ruku k dielu a úspešnej organizácii pridali CVČ, MsKS, ZUŠ DK, OZ ŠHOK, Rada mladých, základné a 
materské školy, gymnázium i vedenie mesta. 

 Počas predošlých dní žiaci zo 
ZŠ Partizánska, Školská, Duklianska 
a Gorazdova vyzbierali v areáloch škôl 
viac ako tristo kilogramov odpadu. V 
sobotu ráno 19. marca dobrovoľníci a 18 
gymnazistov v povodí potoka Dubnička 
vyzbierali viac ako pol tony odpadu. 
Hlavný program podujatia bol večer na 

námestí. Žiaci a učiteľky priniesli viac 
ako dvesto svietiacich lampiónov, ktoré 
presne o 20.30 h rozžiarili symbolicky 
zhasnuté námestie. Pridala sa k nim aj 
miestna mladá umelkyňa Eva Ďurišová 
so svojou výstavou obrazov. V prestáv-
kach organizátori odprezentovali práve 
prebiehajúcu modernizáciu verejného 

osvetlenia, separovanie odpadu, či plá-
novanú výstavbu dopravného ihriska. 
V žiackej súťaži o výlet do hvezdárne, 
ktorú venoval primátor Marián Cho-
vanec, vyhrala ZŠ Partizánska, ktorá 
počas týždňa vyzbierala 250 kg odpadu. 
Cenu odovzdal zástupca primátora 
Peter Bulík. Počas kultúrneho programu 
vystúpili mažoretky CVČ, tanečníčky z 
Dancanda, zaspievali a zahrali Simona 
Boďová a Martin Tomašovych s 
kapelou. Po námestí sa prehnal aj cyk-
listický sprievod CK Wiking a bodku 
za programom tohtoročnej Hodiny 
Zeme dal so svojou ohňovou palicou 
Michal Mištuna. Okrem koncertu vo 
farskom kostole v piatok 18. marca si 
ZUŠ DK zorganizovala v sobotu večer 
vo svojom areáli happening tanečného 
a výtvarného odboru s názvom Tanec 
svetiel. Veľká vďaka patrí všetkým - 
dobrovoľníkom, žiakom a učiteľom, 
ktorí sa akcie zúčastnili a priložili tak 
ruku k čistejšiemu mestu Bánovce a 
zdravšiemu životnému prostrediu našej 
planéty Zem. Text: Ondrej Kubala
 foto: Pavel Bročko

Máme kvalitnú pitnú vodu, doprajme si ju častejšie!

Po privítaní zástupcami 
ZsVS a mesta si občania 
mohli pozrieť ako prvú 
praktickú ukážku - vyhoto-
venie vodovodnej prípojky 
pracovníkmi ZsVS. Pri 
stánku s nápisom „Vzorky 
vody“ stál rad záujemcov, 
ktorí odovzdali prinesenú 
vodu zo studní na bezplatný 
rozbor v laboratóriu. Celkom 
mohli pracovníčky ZsVS 

prijať len osemdesiat vzoriek. 
Ďalší stánok zdobili výtvarné 
práce detí z bánovských škôl. 
Námestiu pred radnicou 
dominovala monitorovacia 
i ťažká technika, cisterna 
na pitnú vodu, ale aj biele a 
modré balóny. Navyše orga-
nizátori obdarovali každého 
okoloidúceho, najmä deti, 
suvenírmi, či lízankou. A 
ponúkali na pitie číru kva-

litnú vodu, ktorú do našich 
domácností rozvádza Ponit-
riansky skupinový vodovod, 
čerpajúci z neďalekých 
bohatých zdrojov podzemnej 
vody v Slatinskom krase. 
Tento vodovod zásobuje 
stotisíc domácností nielen 
mesta a obcí okresu Bánovce 
nad Bebravou, ale aj okresov 
Partizánske, Topoľčany, 
Nitra a priľahlé obce Tren-

čianskeho okresu. Priamo na 
námestí „vodári“ odpovedali 
na množstvo otázok ohľadom 
ceny, distribúcie,  čistenia 
vody, ale aj o ďalších služ-
bách. Aj takáto forma oslavy 
vody zdôraznila jej nenahra-
diteľnosť pre život človeka, 
pre životné prostredie a ape-
lovala na všetkých k ochrane 
vodných zdrojov. 
 Text a foto: A. Borszéková

V priebehu troch dní sa mesto Bánovce nad Bebravou 
zapojilo do dvoch celosvetových environmentálnych 
podujatí. Priamo na Námestí Ľudovíta Štúra to bola 
v sobotu 19. marca Hodina Zeme a o tri dni na to sa v srdci 
mesta oslavovala voda. Presne v deň Svetového dňa vody 
22. marca prišli na bánovské námestie pracovníci Zápa-
doslovenskej vodárenskej spoločnosti, a.s., z odštepného 
závodu Topoľčany, odprezentovať nielen význam vody 
pre človeka a život na Zemi, ale aj rôzne druhy činnosti, 
ktoré s rozvodom a ochranou vody súvisia. Dve hodiny 
sa tu voda skloňovala vo všetkých pádoch, dokonca aj 
v piesňach z reproduktorov. 

Svetový deň vody
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Z aktivít našich materských a základných škôl

Poviem ti básničku
Mesiac knihy v mater-

ských školách mesta vyvr-
cholil 17. marca siedmym 
ročníkom súťaže v prednese 
s názvom „Poviem ti bás-
ničku“. Dejiskom stretnutia 
18 najlepších a najmenších 
recitátorov a ich učiteliek, 
ale aj hostí z radnice a mest-
skej knižnice bola Materská 
škola na Radlinského ulici.  
Tentokrát  bola súťaž spes-
trená výstavou výtvarných 
prác detí MŠ na tému 
„Zvieratá v rozprávkach“. 
Každý súťažiaci bol odme-
nený diplomom (na foto), 
omaľovánkou, farbičkami 
a sladkosťou a učiteľky 
zo siedmich materských 
škôl si do „práce“ odniesli 
rozprávkovú knihu.  (r) 

 Foto: archív MŠ

K Mesiacu knihy
Mesiac knihy je v ZŠ 

Školská vždy nabitý zaují-
mavými akciami., ktoré pre 
svojich žiakov pripravujú peda-
gógovia školy. Najskôr boli 
v Mestskej knižnici Ľ. Štúra 
prváci pasovaní za „rytierov 
kníh a čitateľov knižnice.“ 
Starší žiaci z 3. a 4. oddelenia  
ŠKD sa zas pustili do hlasného 
čítania  knihy „Moja mama je 
bosorka“ od Gabriely Futovej.  
Poslednou akciou bola v rámci 
školy Burza kníh pod názvom 
„Daruj knihu – vyber si 
knihu!“   (dš)

Lyžiarsky výcvik 
V dňoch 10. – 15. marca 

absolvovalo 35 žiakov ZŠ 
Gorazdova lyžiarsky výcvik 
v rázovitej podtatranskej 

obci Ždiar. Žiaľ, posledná 
zima bola skúpa na sneh 
i v oblasti Belianskych 
Tatier, preto sa dočkali 
len technického snehu na 
zjazdovkách v Strednici 
a Bachledovej doline. Za 
pravou zimnou scenériou 
sme sa preto vybrali na 
Štrbské pleso a zopár vytr-
valcov i na Popradské pleso, 
kde ešte „zúrila“ pravá tat-
ranská zima. Sme veľmi radi, 
že sa nám podarilo naplniť 
ciele lyžiarskeho výcviku, 
taktiež utužiť dobré vzťahy 
pedagógov so žiakmi 8. a 9. 
ročníka a šťastne sa zdraví 
vrátiť domov.

 Andrej Kúdela

Vynášanie Moreny
Vynášanie Moreny patrí 

medzi  zvyky a tradície našich 
predkov, ktorý sa zachoval 
do dnešných čias. Morena je 

symbolom zimy, preto ľudia 
jej utopením vyjadrovali 
túžbu skoncovať s chladným 

počasím a privolať teplé lúče 
slnka. Pretože Materská 
škola na Ulici 5. apríla vedie 
deti k úcte ku kultúrnym 
tradíciám a hodnotám našich 
predkov, pripravila si dňa 18. 

marca vynášanie Moreny  
pod vedením učiteľky 
Tatiany Urbančokovej. Pestrý 
kultúrny program sa začal 
v priestoroch MŠ a ďalej 
pokračoval v sprievode detí  
ku rieke Bebrava, kde vyvr-
cholil  zapálením a  hodením 
Moreny do rieky...   (hš)

Deň otvorených dverí
Dňa 16. marca sa v 

ZŠ Duklianska konal Deň 
otvorených dverí. Budúci 
prváci si s rodičmi prezreli 
školu, oboznámili sa 
s koncepciou vzdelávania a  
vybavením školy. Riaditeľka 
školy Daniela Kučavíková 

previedla všetkých náv-
števníkov celou školou . Na 
záver sa deti zapojili spolu 
so žiakmi prvého ročníka 
do zábavných aktivít, v 
ktorých museli preukázať aj 
svoje vedomosti a zručnosti. 
Rodičia tak získali potrebné 
informácie k rozhodovaniu 
sa pri výbere školy a ich 
budúci školáci si privoňali k 
školskej atmosfére.  (zš)

Jarný denný tábor 
Vedenie ZŠ Komen-

ského pripravilo počas 
jarných prázdnin pre svoje 
deti denný tábor, ktorý 
uvítali najmä rodičia. Pestrú 
paletu rôznych aktivít, 
vrátane tvorivých dielní či 
rôznych súťaží v telocvični 
školy (na foto), doplnili náv-
števy mládežníckeho centra 
ŠHOK, kde si mohli dokonca 
aj zaliezť na lezeckej stene, 
návšteva CVČ, mestského 
parku či ihriska v Horných 
Ozorovciach.  (r)
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Spoločenská kronika
Narod i l i  sa

Alex Hošták
Norma Pihíková

Bryan Maťas
Ema Poliaková

Dominik Omachel
Jakub Bielko

Tamara Škvareninová
Nela Turčeková
Jakub Ďurovec
Tomáš Straka

Opust i l i  nás
Igor Ruisl  *1973
Ján Borik * 1932

Viktor Hanek *1941

Knižná prvotina Júlie Selers
Videl som to zajtra je knižná prvotina bánovskej rodáčky Júlie Sellers, ktorá 

bola pokrstená v októbri minulého roku v historickej vinárni  Bakchus v Bratislave 
za účasti zaujímavých hostí: zakladateľa skupiny Modus Ľ. Stankovského, viace-
rých bývalých ministrov vlády SR,  bývalého veliteľa pozemného vojska armády 
SR generálmajora Emila Vestenického, poslancov NR SR a iných prominentných 
hostí. Podujatie moderoval herec Ľ. Paulovič. Pozvanie na krst prijali aj primátor 
nášho mesta Marián Chovanec a jeho zástupca Peter Bulík. 

Názov knihy nie 
je náhodný. Kniha totiž 
pojednáva o človeku, ktorý 
vidí veci z budúcnosti. Je 
to skutočný príbeh muža 
žijúceho mimo tela v rámci 
tzv. mimotelových zážitkov 
a zároveň fascinujúce roz-
právanie o človeku, ktorý si 
pamätá svoje narodenie. Sú 
v nej spracované autentické 
mimotelové zážitky a astrálne 
cestovanie muža, ktorý 
podstatnú časť svojho života 
trávi mimo vlastného tela. 
Sama autorka o knihe hovorí: 
“Kniha opisuje skutočný 
príbeh muža, ktorý sa od 
ostatných odlišuje tým, že žije mimo tela. Vychádza z tela a cestuje. A to všetko pri 
plnom vedomí.” Júlia na dvesto stranách prináša svedectvo z prvej ruky o tom, čo 
znamená nachádzať sa a existovať v iných dimenziách. Predslov ku knihe napísala 
Phyllis Marie Dekeyser Atwater, uznávaná americká odborníčka na mimotelové 
zážitky, zážitky blízko smrti a iné paranormálne javy.  V úvode vedkyňa hovorí: 
“Väčšinu tvrdení pochádzajúcich od ľudí s mimotelovými zážitkami je možné 
overiť výpoveďami nezávislej tretej strany. Môžem tiež konštatovať, že od roku 
1966, kedy som po prvý krát začala skúmať zmenené stavy vedomia, mystické 
stavy a transformačné procesy, mimotelové zážitky boli neoddeliteľnou súčasťou 
akýchkoľvek zmien (normálneho) stavu vedomia.” (jo)

Americký gospel vo farskom kostole
Pozývame vás v nedeľu 3. apríla o 19.00 h do Kostola Najsvätejšej Trojice 

v Bánovciach nad Bebravou na vystúpenie gospelovej skupiny G.O.D ś z Prešova, 
vstupné je dobrovoľné.  Týchto mladých ľudí ste mali možnosť vidieť či počuť v 
Rádiu Lumen, Rádiu WOW alebo v TV JOJ na šou Česko -Slovensko má talent či 
RTVS. Viac o skupine na www.gods.sk.

Spomienka
Dňa 29. marca 2016 
uplynulo 25 rokov, 
čo nás navždy opustil 
drahý manžel, otec 
a starý otec

Ján Švančara
S láskou spomína manželka 
a synovia Peter, Alexander a 
Martin s rodinami.

Júlia Selers (uprostred) so spolurodákmi z Báno-
viec (zľava) Zuzana Rydziová, Peter Bulík, Marián 
Chovanec a Petra Rydziová. Knihu je možné 
zákupiť na webovej stránke autorky: www.julia-
sellers.sk alebo jej funFacebooku: Julia Sellers

Najstaršia občianka
v Malých Chlievanoch 

Mária Maletová oslávila v týchto dňoch svoje 
91. narodeniny. Predsedníčka  miestneho Klubu 
dôchodcov Mária Švančarová (na foto) a predseda 
občianskeho výboru Ľudevít Znášik ju pri tejto príleži-
tosti navštívili a zablahoželali.  Zotrvali v priateľskom 
rozhovore, pričom si oslávenkyňa zaspomínala aj na 
mladé roky... (ľz)

Stretnutie žien s veršami básnikov
Aj tento rok sa okresné kolo v prednese poézie Vansovej Lomničky konalo 

v duchu osláv Medzinárodného dňa žien. V knižničnom klube sa zišla asi polstovka 
žien, pár mužov i hostia. Božena Darmová ako predsedníčka okresnej organi-
zácie Únie žien Slovenska neskrývala radosť nad záujmom žien stretávať sa pri 
umeleckom prednese, tentokrát v podaní štyroch recitátoriek a jedného mladého 
muža. Okrem veršov básnikov si prítomné dámy vypočuli zdravice aj od primátora 
Mariána Chovanca, jeho zástupcu Petra Bulíka a poslankyne TSK a MsZ Rudolfy 
Novotnej. O kultúrny program sa  postarali ženy z Dolných Ozoroviec.   (ab)

Kysucký prameň
Mestské kultúrne stredisko 

pozýva milovníkovej ľudovej hudby 
15. mája na koncert Kysuckého pra-
meňa z Osčadnice. 

Bánovský jarmok
Mesto a MsKS vás pozývajú 

v dňoch 22. a 23. apríla na tradičný 
jarný Bánovský jarmok opäť s bohatou 
ponukou remeselných výrobkov, 
občerstvenia a kultúrneho programu.
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Dotácia na rekonštrukciu telocvične ZŠ Gorazdova
Najväčšia telocvičňa v zák-

ladných školách v Bánovciach nad 
Bebravou sa konečne dočká svojej 
rekonštrukcie. Konkrétne pôjde 
o výmenu palubovky rovnakého 
typu ako v mestskej športovej hale 
a namontovanie výškovo nastavy-
teľných basketbalových košov. Na 
svoje si tak prídu okrem žiakov školy 
i hráči Bánovského basketbalového 
klubu (BBK), ktorí v škole našli 

zázemie a trénujú v štyroch kategó-
riách, a taktiež bánovskí zápasníci, 
s ktorými škola spolupracuje už 
druhý rok. 

Na opravy získalo mesto 27 000 
eur z rozpočtu ministerstva školstva 
na kapitálové výdavky a 1 200 eur na 
bežné výdavky. Zriaďovateľ - mesto 
Bánovce nad Bebravou prispeje spo-
luúčasťou 9 000 eur na kapitálové 
a 120 eur na bežné výdavky. Spolu 

by sa tak malo preinvestovať 37 320 
eur. Za úspešným získaním dotácie 
stojí viacero faktorov. Hlavným 
bola opotrebovanosť a maximálna 
vyťaženosť samotnej telocvične, kde 
našli zázemie dva mestské športové 
kluby. Veľkú úlohu zohrala práca 
projektového oddelenia mesta 
a ochota zriaďovateľa podporiť zák-
ladnú školu a rozvíjanie športových 
talentov v meste. Andrej Kúdela

U posledného tri (góly), 
dve (červené) a jeden (bod)
Kanianka – Bánovce 3:3 (0:2)

V 9. minúte ušiel Bodocký a krížnou strelou 
otvoril skóre stretnutia. O šesť minút neskôr po 
faule zvýšil Mrocek z pokutového kopu na 0:2 
a v tej chvíli sa zdalo, že ovládneme zápas. Až 

v 27.minúte pohrozili po prvý raz domáci, keď tečovaná 
strela Baláža zaváňala gólom. V 43. minúte mohli domáci 
znížiť, ale lob Kalinu skončil na brvne našej bránky. Od 
48. minút sa v Kanianke začali diať zaujímavé veci, keď 
za kopnutie súpera na zemi išiel predčasne pod sprchy 
Ondráš. V 54. minúte Szabó v šestnástke fauloval Baláža a 
po druhej žltej karte sa aj on pobral do kabíny. Nariadený 
pokutový kop domáci zásluhou Švolíka premenili. Vzápätí 
mohol vyrovnať Kalina, no mieril tesne nad našu bránku. 
Skórovať sa mu však podarilo po hodine hry, keď brankára 
Grmana prekonal strelou pod brvno. V 64. minúte si domáci 
pri štandardnej situácii nedali pozor na Kosibu, ktorý nás 
poslal do vedenia 3:2. Zápletka však naďalej pokračovala. 
Domáci dreli, ale náš tím oslabený o dvoch vylúčených 
hráčov odolával, žiaľ, len do 80. minúty. Desať minút pred 
koncom riadneho hracieho času vyrovnal dorážkou Draxler, 
na „pôde“ posledného celku sme tak zaznamenali remízu.       

Góly: 54.Švolík (pokutový kop), 60.Kalina, 80.Drexler – 
9.Bodocký, 15.Mrocek (pokutový kop), 64. Kosiba. Zostava 
Bánovce: Grman– Škultéty (46.Minárik), Oravec (56. Olej), 
Mrocek, Líška, Kosiba, Bodocký, Svatík ( 90.Andel), Gaj-
došík, Ondráš, Szabó aj, mapi

Basketbalisti
v Handlovej a Nitre

Prípravkári
Najmladší hráči Bánovského basketbalového klubu 

nastúpili v Handlovej na svoje druhé kolo Mikroligy. Proti 
Handlovej zaknihovali víťazstvo 54:34, no to sa nerodilo 
tak ľahko ako začiatkom februára v Bánovciach.

Handlová - BBK 34:54 body BBK: Kožej Adam 14, 
Urban Simon 10, Pira Filip 8, Gajdoš Šimon 7, Stanko 
Thomas 6, Gajdoš Adam 5, Herián Adam 2, Pavlík Michal 
2, Kubiak David, Tuchyňa Róbert, Varhaník Samuel 
Mathias.

Prievidza - BBK 47:40 body BBK: Pira Filip 8, Urban 
Simon 8, Gajdoš Adam 6, Kožej Adam 6, Gajdoš  Šimon 5, 
Stanko Thomas 4, Pavlík Michal 3, Herián Adam, Kubiak 
David, Tuchyňa Róbert, Varhaník Samuel Mathias.

V stretnutí proti Prievidzi, sa na našich mladých 
basketbalistoch prejavila únava z prvého zápasu. Predo-
všetkým v prvom polčase bola badateľná nekoncentrova-
nosť a nerešpektovanie pokynov trénera, k čomu sa ešte 
pridala agresívnejšia hra Prievidze. Napriek oslabenej 
zostave chalani v druhom dejstve podali bojovný výkon, no 
na víťazstvo to tento raz nestačilo.

Mladší žiaci:
Mladší žiaci sa predstavili v Nitre, kde mali odohrať 

dve stretnutia. Po našom víťazstve 41:37, tréner  Nitry 
z nepochopiteľných dôvodov stiahol svojich zverencov 
z palubovky, takže druhý zápas sa neuskutočnil. Stretnutie 
sa pravdepodobne skončí kontumačným víťazstvom BBK.   

1. zápas: Nitra - BBK Bánovce n. B.  37:41. aj, tp 

Minifutbalový turnaj žiakov o Putovný pohár ZŠ Partizánska
V sobotu 26.marca sa v areáli 

základnej školy Partizánska, presnejšie 
na jej ihriskách s umelou trávou, 
uskutočnil 8. ročník minifutbalového 
turnaja O putovný pohár ZŠ Parti-
zánska. Futbalové stretnutia žiakov 
slávnostne otvorili riaditeľ školy Ján 
Lobotka, tajomníkom MFK Spartak 
Bánovce Milan Kráľ a vedúci odboru 
školstva MsÚ Michal Uhrín. Na turnaji 
sa predstavilo päť družstiev, pričom sa 
hralo spravodlivým systémom - každý 
s každým. Zápasy poskytli  pekný 
futbal a za pochvalu stojí aj slušné sprá-
vanie všetkých hráčov, čo dnes už nie 
je samozrejmosť. Po odohratí všetkých 

10 zápasov sa vykryštalizovalo nasle-
dujúce poradie: 1. Sokol Biskupice, 2. 
Baník Haláčovce, 3. Spartak Bánovce 
ml.žiaci, 4. ZŠ Partizánska, ktorú 
reprezentovali šiestaci a siedmaci, 
a 5. miesto obsadili Zlatníky. Naj-
lepším hráčom turnaja sa stal Patrik 
Sluka, navštevujúci futbalovú triedu ZŠ 
Partizánska. Za najlepšieho brankára 
bol vyhlásený Dominik Božik z Halá-
čoviec, ktorý chodí do tej istej školy. 
Poháre a diplomy najlepším družstvám 
a jednotlivcom odovzdali riaditeľ Ján 
Lobotka a Marek Igaz, bývalý žiak 
školy a prvý prvoligový hráč z liahne 
futbalových tried. Ďakujeme za spolu-

prácu FK Spartak a mestu za pomoc pri 
fi nančnom zabezpečení turnaja.

ZŠ Partizánska je v regióne 
známa svojou orientáciou na výchovu 
futbalistov a športovkýň. Aj nasledujúci 
školský rok ponúka žiakom a žiačkam 
možnosť navštevovať športovú prípravu 
už od 3. ročníka. Rodičia, funkcionári, 
ale aj tréneri šikovných futbalistov a 
športovkýň sa môžu o tejto možnosti 
informovať u Ing. Mareka Hrušku 
0903 239 418, Mgr. Martina Slováka 
0908 737 869, alebo na riaditeľstve ZŠ 
038/7603425.

 Ing. Marek Hruška,
 učiteľ športovej prípravy
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Ľudovít Kiripolský, vedúci a zakladateľ
Cyklo-turistického klubu Viking Bánovce n. B.

ROZHOVOR
na tento týždeň 

Pri príležitosti osláv 60. výročia založenia Centra voľného času v Bánovciach nad Bebravou bol plaketou mesta 
ocenený aj dlhoročný vedúci a zakladateľ Cykloturistického klubu Viking Ludvo Kiripolský. V nedeľu 3. apríla bude 
o 9.30 h v Uhrovci na otvorení cykloturistickej sezóny odštartovaná XXX. časovka na Jankov vŕšok. Takže máme 
minimálne dva dôvody, prečo sme Ludva Kiripolského požiadali o rozhovor...

História cyklistických 
pretekov na Jankov 

vŕšok je omnoho dlhšia...
Veľké preteky na Jankov 

vŕšok sa robili už dávno pred 
nami. Neskôr, po revolúcií, 
tu môj bývalý klub CK Sokol 
Uhrovec robil preteky pre 
registrovanú cyklistickú 
mládež. Tieto preteky zanikli 
spolu s klubom. Preto ma 
časom napadlo, že by náš 
bánovský CTK Viking mohol 
skúsiť niečo podobné, ale pre 
širokú verejnosť. Pôvodná 
myšlienka bola zmerať si, 
koľko toho človek nabral za 
sezónu. Po úspechu prvej 
časovky sme sa to rozhodli 
odštartovať aj začiatkom 
jari, keď je ešte telo lenivé 
po zime. A mnoho ľudí to tak 
našťastie aj pochopilo – prísť 
na jar, potom aj na jeseň 
a porovnať si, čo človek za tú 
sezónu pre seba urobil, kam sa 
dokázal posunúť. Myslím, že 
za tie roky si toto dvojdielne 
podujatie našlo skalných 
priaznivcov. Prvú časovku na 
Jankov vŕšok, organizovanú 
našim klubom, sme odštarto-
vali 24. septembra 2000.

Koľko členov a v akom 
veku má váš klub, ktorý 

na budúci rok oslávi 20 
výročie založenia?

V tejto chvíli máme 
41 členov vo veku 10 až 29 
rokov. Prevažuje mládež 
do 16 rokov, k tomu zopár 
stredoškolákov a starších. 
Samozrejme, sú tu aj ďalší, 
teraz už bývalí členovia, ktorí 
sa z rôznych dôvodov nemôžu 
zúčastňovať na pravidelnej 
činnosti, ale vždy, keď im 
to situácia umožňuje, prídu 
aspoň pomôcť.

Spomeňme aspoň tie 
najdôležitejšie akcie, 

ktoré organizujete v súčas-
nosti s klubom i pre širokú 
verejnosť...

Okrem spomínanej 
časovky pre deti organizu-
jeme naše tradičné preteky 
v parku, od škôlkarov na kolo-

bežkách a odrážadlách až po 
mládež na MTB. Príležitostne 
sa podieľame na podujatiach 
ďalších organizácií v meste, 
ako napr. teraz na Hodine 
Zeme, cez jarné prázdniny 
to bola spolupráca s CVČ na 
fl orbalovom turnaji o Pohár 
riaditeľky CVČ, Parenica 
s KST, atď. A podujatia pre 
členov? To by bolo na dlho... 
Napríklad minulý týždeň 
sme mali fi nále Vikingskej 
Florbalovej Ligy. A tie najdô-
ležitejšie podujatia prídu cez 
prázdniny, sú to viacdňovky, 
kde je tradične spojené dob-
rodružstvo poznávania na 
biku s kempovaním.

Aktivity každej organi-
zácie a klubu sú závislé 

na fi nanciách. Ako riešite 
tento problém?

Sme príjemcami 2 % 
z daní a tie nám umožňujú 
byť takým aktívnym klubom 
ako sme. Iné zdroje sú, žiaľ, 
minimálne. Ale sme vďační 
za každú pomoc, máme zopár 
fi riem a osôb, ktoré sú nám 
v rámci svojich možností 
veľmi nápomocné. Rovnako, 
každý darca 2 % nám pomáha 
vlastne dvakrát. Tým, že 
máme fi nancie na zakúpenie 
materiálu, prenajatie telo-
cvične, zabezpečenie cien. 
A pomáha nám aj morálne, 

prejavenou dôverou, že to, čo 
robíme, je super.

Je časovka na Jankov 
vŕšok stálou trasou, 

alebo máte aj iné?
Otvorenie a ukončenie 

sezóny bolo doposiaľ vždy 
na Jankov vŕšok. Obľúbené 
trasy? S mojimi vikingami 
ich máme veľa. Ale čo sa týka 
nášho bezprostredného okolia, 
jednoznačne najkrajšia trasa 
bola po lesnej ceste okolo 
Uhrovského hradu na hrebeň 
Nitrických vrchov a ďalej po 
zvážnici z Kňažinových lúk 
cez Holý vrch a Jankov vŕšok 
až do Bánoviec. To bola abso-
lútne úžasná trasa plná klo-
peniek a technických pasáží. 
Žiaľ, kvôli necitlivo ohradenej 
obore môžeme o nej hovoriť 
už len v minulom čase. Čo sa 
týka Slovenska, najradšej cho-
díme na Liptov. Tu je okrem 
ozajstného mora všetko. 
Vysoké hory, krásne doliny, na 
biku dostupné horské chaty, 
pekné zjazdy, jaskyne, kempy, 
priehrady a v neposlednom 
rade aquaparky s toboganmi a 
horúcou vodou.

Čím bude iná jubilejná 
tridsiata časovka sezóny 

túto nedeľu?
Každá časovka je iná. 

Niekedy je sneh, niekedy 
dážď, vietor a niekedy vie byť 
aj pekne. A práve vtedy príde 
najviac cyklistov. Tridsiatka 
je pekné číslo, takže máme 
pripravené nejaké malé pre-
kvapenie, ale o tom až v cieli.
 Text a foto: A. Borszéková

Časovka na Jankov vŕšok 
má skalných priaznivcov

„Zástupcovia“ CTK Viking odovzdávajú riaditeľke CVČ 
Miriam Kiripolskej pri príležitosti osláv 60. výročia CVČ 
ďakovný list s podpismi všetkých členov CTK za dlhoročnú 
spoluprácu a obrovskú pomoc pri rozvoji klubu, vpravo 
Ľudvo Kiripolský

Ukončenie sezóny v roku 2015
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Úradné a neúradné 
preklady 

do všetkých svetových 
jazykov

uvádza
Inštitút jazykov a vzdelávania 

´
Nám. L Štúra 1796/5A, 

95701 Bánovce nad Bebravou
bnb@ijav.sk

0903 712 633

IJaV Bánovce nad Bebravou -
- Inštitút jazykov a vzdelávania
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BÁNOVCE NAD BEBRAVOU
VSTUPNÉ: 12€
PREDPREDAJ: MSKS, IC A NS ATENA, KONTAKT 0948 274 743

V MSKS

24.4.2016 o 18:00

 Predám záhradu v BN - Za 
Valchy, murovaná chatka v OV. 
Tel. 0902 830 019.

INZERCIA

Burza oblečenia 
MC Anjelikovo oznamuje najmä 

rodinám s deťmi, že na 7. a 8. apríla 
pripravujú burzu jarného a letného 
oblečenia pre deti. 

Pitbull dohrýzol malé dievčatko 
V pondelok 21. marca podvečer prišiel k policajnej hliadke OO PZ z Bánoviec 

nad Bebravou malý rómsky chlapec, ktorý bol rozrušený a kričal, že na vedľajšej 
Školskej ulici pes hryzie dievča. Policajti okamžite zasiahli. Malé dievčatko sedelo na 
zemi a hnedý bojový pes bez obojku útočil. Akonáhle policajt psa oddelil od dievčatka, 
ten zaútočil na neho. Pitbull neustále útočil a pokúšal sa uhryznúť policajta, preto 
v zmysle zákona použil služobnú zbraň a na psa vystrelil. Deväťročné dievčatko malo 
poranenia na rukách i na nohách a policajti ho odviezli do nemocnice. Policajný vyšet-
rovateľ v predmetnej veci začal trestné stíhanie a to pre trestný čin ublíženia na zdraví. 
Podľa doterajších zistení majiteľ dostatočne nezabezpečil svojho psa, ktorý ušiel 
z oploteného pozemku. Pes bol utratený veterinárom a prevezený na vyšetrenie vírusu 
besnoty. V uvedenej veci naďalej prebieha policajné vyšetrovanie.  OR PZ Trenčín
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